

交通諮詢委員會

交通諮詢委員會會就各項涉及廣泛交通政策的問題，向行政長官會同行政會議提供意見，務使市民的往來和貨物的運送，兩者皆可獲得改善。委員會的組成，包括一位主席及二十位委員，其中三位是政府官員。委員會並督導交通投訴組的工作。該投訴組負責接收和處理公眾人士就交通及運輸事宜所作的投訴及建議。

交通諮詢委員會會定期召開會議，討論有關主要交通政策及道路交通法例的事宜。在二零零一年，委員會審議的議題包括香港 2030 — 規劃遠景與策略、智能運輸系統在本港的應用、電子道路收費、石油氣的士計劃、中環、金鐘及灣仔的高架行人道、本地客運渡輪服務的未來發展、策略性道路工程七號幹線、十號幹線、深港西部通道及后海灣連接路，以及為促進道路安全而提出的措施，包括駕駛改善計劃、車輛大燈及危險警告燈的使用及公共小巴的座位限額等。

有關交通諮詢委員會的疑問，可致電 2189 2102 或傳真 2104 7274 向交通諮詢委員會秘書查詢。

有關交通運輸的投訴或建議，可以致電（2889 9999）、傳真（2577 1858）或電郵（tcuinfo@tcu.gcn.gov.hk）等方式向交通投訴組提出。交通投訴組的互聯網網頁（<http://www.info.gov.hk/tcu>）上亦有投訴及建議表格供市民使用。

Transport Advisory Committee

The role of the Transport Advisory Committee is to advise the Chief Executive in Council on broad issues of transport policy with a view to improving the movement of both people and freight. The Committee comprises a chairman and 20 members including three Government officials. The Committee supervises the operation of the Transport Complaints Unit, which is responsible for receiving and handling complaints and suggestions from the public on transport and traffic matters.

The Committee holds regular meetings to discuss issues concerning major transport policies and road traffic legislation. Some of the issues considered by the Committee in 2001 include Planning Vision and Strategy of Hong Kong 2030, application of intelligent transport in Hong Kong, Electronic Road Pricing, LPG taxi scheme, elevated walkways in Central, Admiralty and Wan Chai, future development of domestic passenger ferry services, strategic road projects Route 7, Route 10, Shenzhen Western Corridor and Deep Bay Link, and measures to enhance road safety including Driver Improvement Scheme, use of vehicle headlamps and hazard warning lights and seating capacity of public light buses.

Enquiries on the Transport Advisory Committee can be directed to the Secretary, Transport Advisory Committee by phone on 2189 2102 or by fax on 2104 7274.

Transport-related complaints or suggestions can be sent to the Transport Complaints Unit either by phone on 2889 9999, by fax on 2577 1858 or by e-mail : tcuinfo@tcu.gcn.gov.hk. On-line complaint and suggestion forms are available at the homepage of the Transport Complaints Unit at <http://www.info.gov.hk/tcu>.

交通諮詢委員會成員 (截至二零零一年十二月三十一日)

Membership of Transport Advisory Committee (As at 31 December 2001)

主席 Chairman

鄭漢鈞博士太平紳士

Dr Cheng Hon-kwan, G.B.S., J.P.

副主席 Vice-Chairman

運輸局局長 (當然委員)

Secretary for Transport (ex-officio)

成員 Members

葉嘉安教授

Prof Anthony Yeh Gar-on

潘展鴻太平紳士

Mr Almon Poon Chin-hung, JP

郭國全先生

Mr Kwok Kwok-chuen, BBS

蕭詠儀女士

Ms Sylvia Siu Wing-yee

黎志棠先生

Mr Lai Chi-tong

何淑賢太平紳士

Ms Junia Ho Suk-yin, JP

林健鋒太平紳士

Mr Jeffrey Lam Kin-fung, JP

黃嘉純先生

Mr Lester G Huang

張家敏先生

Mr Chang Ka-mun

梁安福先生

Mr Leung On-fook

楊家聲太平紳士

Mr Yeung Ka-sing, JP

詹志勇教授

Prof Jim Chi-yung, JP

鄧漢忠教授

Prof Wilson Tang Hon-chung

陳茂波先生

Mr Paul Chan Mo-po

侯叔祺先生

Mr Simon Hau Suk-kei, BBS

鄭錦鐘先生

Mr Cheng Kam-chung

曾寶強博士

Dr Eric Tsang Po-keung

運輸署署長 (當然委員)

Commissioner for Transport (ex-officio)

警務處處長 (當然委員) (或其代表)

Commissioner of Police (ex-officio) (or his representative)